
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 7226 8400 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Slotsholmsgade 10 1216 København K. T +45 7226 8400 F +45 3393 3510 www.justitsministeriet.dk jm@jm.dk 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1 (Akstk. 62 om bunkebekæm-

pelse i domstolene i 2. halvdel af 2020) som Folketingets Finansudvalg har 

stillet til justitsministeren den 2. december 2020. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Lisbeth Bech-Nielsen (SF). 

 

 

 

Nick Hækkerup    

/  

Joakim Thaning 

  

Folketinget  

Finansudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark 

 

Dato: 21. december 2020 
Kontor: Økonomikontoret 

Sagsbeh: Jakob Buchholt Kristen-

sen 
Sagsnr.: 2020-0031-0042 

Dok.: 1743517 

Finansudvalget 2020-21
Aktstk. 62 endeligt svar på § 11 spørgsmål 1 

Offentligt



 

 
2 

Spørgsmål nr. 1 (Akstk. 62 om bunkebekæmpelse i domstolene i 2. halv-

del af 2020) fra Folketingets Finansudvalg:  

 

”Vil ministeren redegøre for, hvornår domstolenes sagspukkel 

er bragt ned, og om denne bevilling vil sikre, at corona-sagspuk-

kelen kan nedbringes?” 

 

Svar: 

 

Det er Domstolsstyrelsens vurdering, at tilførslen af ekstra midler som følge 

af COVID-19-pandemien isoleret set vil kunne medvirke til at holde hånden 

under sagsbehandlingstiderne for navnlig domsmandssager og tilståelsessa-

ger. Der henvises i den forbindelse til Domstolsstyrelsens bidrag til besva-

relsen af folketingsspørgsmål nr. 89 (L 206) fra Folketingets Finansudvalg 

og bidrag til besvarelsen af folketingsspørgsmål nr. 23 fra Folketingets Rets-

udvalg.  

 

Det forventes, at de ekstra dommere, der følger med bevillingen, vil betyde, 

at der vil kunne behandles ca. 320-400 yderligere straffesager ved byretterne 

og ca. 140-200 yderligere straffesager ved landsretterne i 2. halvår af 2020. 

Hertil kommer de sager, som vil blive behandlet som følge af de yderligere 

initiativer i retterne, herunder ansættelse af dommerfuldmægtige. 

  

Samlet set vurderer Domstolsstyrelsen ikke, at der er udsigt til et fald i de 

gennemsnitlige sagsbehandlingstider ved domstolene i 2021. Det skal ses i 

lyset af, at domstolene er udfordret af en markant stigning i antallet af mod-

tagne straffesager. Antallet af modtagne straffesager lå i 2018 og 2019 ca. 

15 pct. højere end i 2017, og antallet af modtagne civile sager steg markant 

i 2019. Dette har medført et øget antal verserende sager, og der er afledt 

heraf sket en stigning i de gennemsnitlige sagsbehandlingstider. Den gen-

nemsnitlige sagsbehandlingstid i domsmandssager og nævningesager er så-

ledes steget med henholdsvis knap 25 pct. og 45 pct. fra 2015 til 2019.  

 

Regeringen og partierne bag aftalen om finansloven for 2021 har endvidere 

tilført 13,3 mio. kr. årligt i 2021-2023 til domstolene, der også målrettes 

arbejdet med sagsbunker opstået som følge af nedlukningen af domstolene. 
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